
 

  

Geachte heer Visser, 

 

 

 

Op 18 november 2021 heeft u mij het conceptrapport ‘Kijk op Inspectierapporten’ 

toegezonden met het verzoek hierop te reageren. Met belangstelling heb ik 

kennisgenomen van het rapport. 

 

In aanvulling op de bestuurlijke reactie die u van de minister van J en V ontvangt, ga ik 

vanuit mijn verantwoordelijkheid als korpschef graag in op de conclusies en 

aanbevelingen in dit rapport. 

 

Reflectie vanuit de politie 

Ook wij ervaren als politie de inspectierapporten als nuttig. Deze rapporten stellen ons 

in staat om kritisch te reflecteren op onze processen. Ook stellen de rapporten van de 

inspectie ons in staat om ervaren problemen te objectiveren en in gesprek met het 

ministerie van J en V en andere partners te komen tot verbeteringen.  

 

Daar waar sprake is van gesignaleerde problemen, is de inzet van de politie om deze zo 

snel mogelijk op te lossen. In de praktijk zijn – zoals de Rekenkamer ook constateert - 

er veelal reeds (beleids)initiatieven in gang gezet voordat het inspectierapport is 

afgerond. Een goed voorbeeld daarvan is het onderzoek naar de relatie tussen de 

politie en HALT. Zichtbaar is dat de aanbevelingen voortvarend door de politie zijn 

opgepakt, waardoor de problemen daadwerkelijk zijn aangepakt.  

Helaas moeten ook wij, net als de Rekenkamer, constateren dat in sommige gevallen 

belangrijke problemen zich blijven voordoen en zich niet eenvoudig laten oplossen. De 

oorzaak hiervan is veelal gelegen in een gebrek aan capaciteit en een gebrek aan 

financiële middelen om de benodigde ICT-voorzieningen te moderniseren. Als politie 

hebben wij hier bij herhaling aandacht voor gevraagd. Hoewel de regering en het 

parlement de politie de afgelopen tijd in substantiële mate extra geld hebben toegekend, 

gaat het hier om gelabeld geld dat is gekoppeld aan nieuwe taken en ambities. 

Waaraan tevens dringend behoefte is, is extra budget om de ‘basis op orde te krijgen’. 

De noodzaak hiertoe is onlangs nog in gezamenlijke opdracht van het ministerie van J 

en V en de politie gevalideerd. Het desbetreffende onderzoek is door de minister ook ter 

kennis van de Tweede Kamer gebracht. Daarbij is ook nog van belang dat de politie is 

gehouden een taakstelling op de afbouw van de niet-operationele sterkte (NOS) te 

realiseren. 
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Binnen de reikwijdte van het onderzoek van de Rekenkamer geldt het vorenstaande -

met name voor het inspectierapport over de uitvoering Wwm (KC-taken). Voor het 

kunnen aantrekken van de extra capaciteit zijn, naast ruimte om personeel te werven en 

op te leiden, aanvullende financiële middelen nodig. Op dit moment is er, gegeven de 

financiële krapte en de taakstelling om de niet-operationele sterkte (NOS) te verlagen 

geen ruimte. De politie is hierdoor in de afgelopen periode niet in staat geweest om 

structurele capaciteit beschikbaar te krijgen, terwijl recente wetswijzigingen tot een 

stijging van de uitvoeringslast hebben geleid. Voor een adequate uitvoering van de KC-

taken zijn structureel aanvullende middelen nodig.  In eerdere inspectierapporten en in 

een schrijven van de staatssecretaris aan de Tweede Kamer is toegezegd dat 

structurele middelen worden vrijgemaakt en dat het proces kostendekkend zal worden 

gemaakt. De uitvoering van de KC-taken komt op deze wijze niet ten laste van de 

capaciteit die voor de overige politietaken is benodigd. Hoewel er wel gelden 

beschikbaar zijn gekomen voor KC taken is dit niet voldoende om het proces 

kostendekkend te maken. Als de bekostiging dient te komen vanuit het reguliere budget 

van de politietaken, gaat dit onvermijdelijk ten koste van de uitvoering van andere 

basispolitietaken en haaks staan op de investeringen die nu juist in de politie zijn 

gedaan. 

 

Om de toegevoegde waarde van de inspectierapporten te vergroten onderschrijven wij 

dan ook de aanbeveling om consequent aandacht te besteden aan de oorzaak van de 

geconstateerde problemen in relatie tot de maatschappelijke impact. Voor de politie is 

een tekort in de financiering van de uitvoeringstaken vaak een belangrijke oorzaak van 

het voortbestaan van problemen. In aanvulling daarop is het verkrijgen van een beeld 

van de mate waarin de gewenste maatschappelijke effecten worden bereikt, zeer 

gewenst. Immers, het gezamenlijke doel is het borgen van de veiligheid en het 

beschermen van burgers.  

 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

 

 

Liesbeth Huyzer 
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